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ZADEVA: PREVOZ KOLESARJEV V PRIMERU NADOMESTNIH AVTOBUSNIH 
PREVOZOV IN USTREZNO OBVEŠČANJE O NADOMESTNIH PREVOZIH Z 
AVTOBUSI 
 
Spoštovana mag. Kocjan!  

Kot ste opozorili na nedavni nacionalni kolesarski konferenci v Kranju, se nenehno povečuje 
število koles, ki jih prepeljejo SŽ Potniški promet d. o. o.  To veseli tudi nas, prav tako, da se z 
nabavo novih vlakov kapacitete za prevoz koles povečujejo, čeprav bodo le-te v konicah na 
glavnih relacijah še vedno zelo zaostajale za potrebami. Da vam je letos poleti neko nedeljo v 
Kopru na garnituro, ki ima standardne kapacitete prevoza 20 koles, uspelo vkrcati kar 67 koles, 
nedvomno kaže na veliko razumevanje osebja SŽ Potniški promet d. o. o. za potrebe 
kolesarjev ter velik trud, da se omogoči prevoz vseh, ki to potrebujejo.  

Jesen je najlepši čas za kolesarske izlete in popotovanja, predvsem po Primorski in slovenski 
Istri. Žal pa so povezave z vlaki, ki omogočajo prevoz koles, slabe. Od štirih vlakov v vsako 
smer med Ljubljano in Koprom imata namreč dva vlaka nadomestni prevoz z avtobusom 
(relacija Divača–Koper) kar onemogoči prevoz koles. Za kolesarje je edina voznoredna 
možnost odhod iz Ljubljane ob 9. uri in prihod v Koper ob 11.28 ter povratek ob 15.23. Če 
upoštevamo, da prvi vlak malo zamudi, za nazaj pa prideš malo prej na postajo, preostane 
okrog tri ure in pol časa, ki ga lahko preživiš na obali. Iz Divače, kamor vozi večje število vlakov, 
ki omogočajo prevoz koles, do obale lahko še nekako prikolesarijo tudi kolesarji z manj 
kondicije, kolesarjenje v obratni smeri pa zaradi dolgega vzpona in skupaj okoli 400 m višinske 
razlike predstavlja prevelik napor in porabo časa za slehernika.  

Zato predlagamo, da v času nadomestnih avtobusnih prevozov omogočite prevoz koles z 
avtobusnimi kolesarskimi prikolicami. Enako rešitev predlagamo na vseh »kolesarskih 
relacijah« v primerih, ko so zaradi prenove prog ali drugih razlogov prevozi z vlaki 
nadomeščeni z avtobusnimi.  

Sočasno je potrebno poskrbeti za ustrezno obveščanje potnikov na vaših mobilnih spletnih 
aplikacijah za pametne telefone - aplikaciji »grem z vlakom« (margento). Nadomestni prevozi 
namreč niso ustrezno označeni z oznako BUS, kot je to označeno v spletnem iskalniku spletni 
strani SŽ. Potniki, ki informacije pridobivajo zgolj v mobilni aplikaciji, zato niso informirani o 
nadomestnem prevozu.  
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Kot primer lahko navedemo, da za soboto, 9. 10. 2022, odhod 19.15 iz Kopra, na aplikaciji 
Grem z vlakom ni bilo označeno, da gre za nadomestni avtobusni prevoz. Pet kolesarjev je 
tako na postajo v Kopru prišlo v dobri veri, da bo mogoče prepeljati tudi kolesa. K sreči je bil 
voznik avtobusa dovolj uvideven, da jim je kolesa pospravil v prtljažnik. Če pa bi bilo kolesarjev 
več, to ne bi bilo mogoče. To je še toliko bolj problematično, saj gre za zadnjo povezavo iz 
Kopra. 

Zavedamo se, da bomo po prenovi železniškega omrežja na boljšem tudi kolesarji in seveda 
razumemo, da v času prenove ni mogoče izboljšati storitev za kolesarje. Pričakujemo pa, da 
bodo SŽ Potniški promet d. o. o. tudi v času prenove vsaj na kolesarsko najbolj izpostavljenih 
relacijah v času sezone, ki za kolesarje traja od zgodnje pomladi do pozne jeseni, zagotovile 
vsaj nekaj možnosti za prevoz koles tudi v primerih nadomestnih avtobusnih prevozov ter 
primerno informiranost potnikov.  

Ker je v pripravi nacionalna kolesarska strategija, pri pripravi katere intenzivno sodelujemo in 
ker so storitve železnic za razvoj kolesarstva v Sloveniji velikega pomena predlagamo, da 
delovno srečanja na temo razvoja podpornih storitev za kolesarje na vseh ''regionalnih'' progah 
in koridorjih kolesarskih povezav.   

V pričakovanju predloga termina za izvedbo omenjenega srečanja s ključnimi osebami v 
sistemu Slovenskih železnic vas lepo pozdravljamo,  
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